
PROTOKÓ   NR  105 - 1/2006Ł

Komisji Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta Gda ska,ń
które   odby o si   ł ę 17 stycznia 2006r.

Posiedzenie  Komisja rozpocz a  o  godz. 15,00ęł

Obecno :ść
W posiedzeniu  uczestniczyli  wszyscy  cz onkowie Komisji, wg za czonej listy obecno cił łą ś  
która stanowi za cznik  nr  1  do niniejszego  porz dkułą ą
\

Listy  obecno ci  pozosta ych  osób  uczestnicz cych   w  posiedzeniu  Komisji,  ś ł ą stanowią  
za czniki nr 2i 3  do niniejszego  protoko u. łą ł

Przewodnicz cy  Komisji   Tadeusz  M kal   ą ę powita  wszystkich   zebranych,  stwierdził ł 
quorum i przedstawi   porz dek posiedzenia, ł ą zawarty w za czniku  nr 4 do protoko ułą ł , który 
przyj to  jednog o nie – 4 g osami za. ę ł ś ł

Porz dek posiedzenia: ą

1. Przyj cie projektu  uchwa y  w sprawie  przeznaczenia stref z miejscowychę ł  
planów  zagospodarowania przestrzennego   pod  drogi w kategorii   dróg 
gminnych.

2. Zapoznanie si  z opini  Prezydenta Miasta Gda ska (negatywna)  w sprawieę ą ń  
mo liwo ci  zaliczenia bocznego odcinka ul.  Cha ubi skiego do kategoriiż ś ł ń  
dróg gminnych.

3. Opiniowanie   projektu  uchwa y   w  sprawie   odrzucenia  protestów   doł  
projektu  mpzp   Matarnia  –  Z ota  Karczma  –  rejonie  przewidywanejł  
lokalizacji  cmentarza  -  druk nr 1729

4. Opiniowanie   projektu   uchwa y  w  sprawie   zmiany  uchwa y  nrł ł  
XXXVII/1247/05 RMG  z  dnia  28 kwietnia  2005r.  o  przyst pieniu     doą  
sporz dzenia mpzp Uje cisko,  rejon ul. D brówki  -  ą ś ą druk nr 1732.

5. Opiniowanie  projektu  uchwa y  o odst pieniu od sporz dzenia mpzp Jasie ,ł ą ą ń  
rejon ulicy ródlanej i tzw. „Trasy W-Z   - Ź druk nr 1733      

6. Opiniowanie  projektu  uchwa y  o przyst pieniu  do mpzp Oliwa  Górna ,ł ą  
rejon willi Tannenheim  - druk nr 1734

7. Opiniowanie  projektów uchwa   w sprawie  uchwalenia  mpzp:ł
1) Matemblewo  w  rejonie ulicy Waldorffa  - druk nr 1730
2) Piecki  - Migowo, obszar pomi dzy ul. Piecewsk  a szko  - ę ą łą druk nr 

1731
3) Szadó ki  Po udniowe  -  ł ł druk nr 1728
4) Pasa Nadmorskiego, rejon ulicy Hallera  -  druk nr 1735
5) w rejonie ulicy Lipcowej w Kokoszkach  -  druk  1737
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8. Opiniowanie  koncepcji  mpzp:
1) Oliwa Górna, rejon Uniwersytetu Gda skiegoń
2) Rudniki B onia -  Trasa Sucharskiegoł
3) Br towa – osiedla Nowiecę

9.  Wolne  wnioski, sprawy bie ce,  korespondencja żą

PUNKT  1
Przyj cie  projektu  uchwa y  w sprawie  przeznaczenia stref  z  miejscowychę ł  
planów   zagospodarowania  przestrzennego    pod   drogi  w  kategorii   dróg 
gminnych.

Pan Maciej  Radowicz  - przedstawiciel ZDiZ
Prezydenta   Miasta   Gda ska   w   pi mie  ZDiZ-UD/5328/A/2005/ P/4485/4  z  dniań ś Ł  
12.12.2005r.   wyrazi    pozytywn   opini , co  do mo liwo ci przeznaczenia stref z mpzp podł ą ę ż ś  
drogi  w  kategorii dróg  gminnych, jak ni ej:ż
• strefa nr 047-81  po o ona w mpzp  nr 2501 Kokoszek Przemys owych  w rejonie ulicył ż ł  

Przyrodników ,
• strefa nr 003-81 po o onej w mpzpz nr  2213 rejonu  ulicy Kartuskiej na wschód od ulicył ż  

Fundamentowej  w  Kokoszkach i  nr   031-81  po o onej   w  mpzp  nr  2222 Kokoszekł ż  
Mieszkaniowych -  rejon pomi dzy ulicami Osiedlowa i In yniersk ,ę ż ą

• strefa   nr  056-82 i  058-81  po o onej  w  mpzp   2219  w  rejonie   tzw.  ulicy  Nowejł ż  
Gosty skiej   oraz   nr  021-82  i  032-81  po o one  w  mpzp  nr  2221  Kokoszekń ł ż  
Mieszkaniowych w rejonie ulicy Wiosennej .

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Czy  by oby  wielkim k opotem i trudno ci , aby w   za cznikach  graficznych wpisywał ł ś ą łą ć 
istniej ce  nazwy  ulic. ą

Pan Maciej  Radowicz  - przedstawiciel ZDiZ
Oczywi cie, nie ma adnego  problemu, je eli w  tych okolicach s   ju  nazwane  ulice.ś ż ż ą ż  
Natomiast,  je eli  mamy   do czynienia  z  terenem  dziewiczym,  to   ten   problem b dzież ę  
wyst powa . ę ł

Radny Janusz  Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Na  tych  za cznikach  trudno  odczyta   nazw   ulicy, a mam w tpliwo   tylko  do jednegołą ć ę ą ść  
przypadku, tj. strefy pomi dzy ulica   Osiedlow   i In yniersk . Ja w  tej sprawie z o y emę ą ż ą ł ż ł  
interpelacj   i  z  uzyskanej odpowiedzi  wynika, e   Prezydent   Bielawski jest  sk onnyę ż ł  
zgodzi   si   - nie dopatrzono si  wszystkich okoliczno ci i nie uwzgl dniono wszystkiego, coć ę ę ś ę  
nale a o  uwzgl dni  w  tym planie. Je eli  my  dzisiaj podejmiemy   uchwa ,  jako  drodzeż ł ę ć ż łę  
gminnej,  to ja nie mam jasno ci, jak  to wp ynie  na funkcjonowanie  planu, który  spróbujemyś ł  
skorygowa . ć

Pan Maciej  Radowicz  - przedstawiciel ZDiZ
Je eli  zmieniany  plan w tym obszarze  dotyczy by  tych  stref,  to  faktycznie mieliby myż ł ś  
tutaj problem. Je eli w ten sposób zakwalifikujemy  stref , to wówczas, zgodnie z art.  98ż ę  
ustawy  o  gospodarce   nieruchomo ciami,  w a ciciel  terenu,  dzia ek,  nieruchomo ciś ł ś ł ś  
przebiegaj cych przez   te  strefy  mieszkaniowe,  obecnie obowi zuj cego  planu  i  je elią ą ą ż  
wydzieli je  zgodnie z tymi  strefami, to ma prawo  do odszkodowania  a gmina przejmuje  je 
na w asno .ł ść
Za ó my, e  rzeczywi cie   to si  stanie. Dany w a ciciel otrzyma  to odszkodowania  ał ż ż ś ę ł ś  
nieruchomo ci  te  przejmie miasto. Nast puje  zmiana  tego planu  w  wyniku  czego  strefaś ę  
pobiegnie  zupe nie inaczej  i b dziemy  mieli  do czynienia z  sytuacj , kiedy faktycznie  nieł ę ą  
b dzie  przej ty  teren przez  gmin  nie b dzie  droga, a w kontek cie  przewidywanychę ę ę ę ś  
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zapisów   nowego planu  dana  osoba  nies usznie  otrzyma a   odszkodowanie  a  gminał ł  
wcale nie  zainteresowana we w asno ci  tych dzia ek. ł ś ł

 Radny Janusz  Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Zak adam  tutaj,  e   sprawa   mo e  nie  mie   charakteru   zbyt  powa nego,  natomiastł ż ż ć ż  
zaistnia a  pewna  w tpliwo , a  my l ,  e  pan Dyrektor  Piskorski zna t  spraw . Pytam -ł ą ść ś ę ż ą ę  
je eli mamy dzisiaj podj   jak kolwiek  decyzj ,  czy przeg osowa   to  chcia bym mież ąć ą ę ł ć ł ć 
pewno  i na podstawie  czego  t   pewno   mam mie .  ść ę ść ć

Pan Marek  Piskorki  - Dyrektor Biura Rozwoju Gda ska ń
Kwestia planu  Osiedlowa- In ynierska , to Pan Prezydent  odpowiedzia   Panu Radnemu, eż ł ż  
ewentualnie jest sk onny podj   zmian  planu w sytuacji, gdyby  tak e w a ciciele, którzył ąć ę ż ł ś  
s   w obszarze przeznaczonym pod cele mieszkaniowo-us ugowe,  równie   wyrazili w tymą ł ż  
zakresie  wol   i  ch . Natomiast ewentualna  zmiana planu nie b dzie  dotyczy  uk aduę ęć ę ć ł  
drogowego. Uk ad  drogowy  jest tam dosy   chimerycznie  zaprojektowany i tak  zostanie,ł ć  
poniewa   to wynika  z  super  oszcz dnego planowania  w a nie z   uwagi na ewentualneż ę ł ś  
konsekwencje  dla  wykupu i   je eli  dojdzie  do zmiany  planu, to  ona  nie  b dzie  dotyczyż ę ć 
uk adu  drogowego. Ona b dzie  dotyczy   tylko  ustalenia  przeznaczenia : strefa  41  alboł ę ć  
31. 

Radny Janusz  Kasprowicz  - cz onek Komisjił
W wyniku podzia u, który  tam zaistnia  i  w tpliwo ci, które si  pojawi y, jest  zastrze enieł ł ą ś ę ł ż  
równie   do skomunikowania  tych dzia ek. Okaza o  si , e  przynajmniej dwie  dzia ki  nież ł ł ę ż ł  
maj  w ogóle.ą

Pan Marek  Piskorki  - Dyrektor Biura Rozwoju Gda ska ń
To nie jest  argument. Nie ma takiego  obowi zku, aby  do ka dej  dzia ki, szczególnie  którą ż ł ą 
pó niej w a ciciel   sobie  pó niej   wydzieli , zapewnienia   publicznego  dojazdu. Wierz  wź ł ś ź ł ę  
to, e   ka dy  chcia bym mie   publiczny  dojazd  do  swojej dzia ki, ale nie s dz , aby naż ż ł ć ł ą ę  
tyle  posz a  zmiana  polityki  miasta  w  tym zakresie. ł

Radny Janusz  Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Prosi bym, aby my  si   zrozumieli.  Z odpowiedzi  pana Prezydenta   i z  rozmów  z tymił ś ę  
lud mi zrozumia em, e  ich   zastrze enia mog  polega   na prawdzie. Oni maj   cz ciowoź ł ż ż ą ć ą ęś  
racj .   Jak  rozumiem,  Prezydent   te  racje   cz ciowo im przyzna ,  uzale niaj c   to  odę ęś ł ż ą  
porozumienia  wszystkich s siadów. Jest  to w tej chwili  kwestia  drugorz dna  i nie chc  naą ę ę  
ten  temat   zabiera   czasu,  bo  je li    uda   mi  si   uzyska   od   tamtej  spo eczno cić ś ę ć ł ś  
w a cicielskiej   wniosek, e wol   pozosta   przy tym stanie  mimo  zastrze e ,  to  bardzoł ś ż ą ć ż ń  
dobrze.  Je eli  z kolei  zg osz  argumenty  sugeruj ce, e  korekta  planu jest konieczna, toż ł ą ą ż  
zastanowimy  si   co z  tym zrobi . Natomiast  z ca   pewno ci   chodzi nie  o wtórnyę ć łą ś ą  
podzia  geodezyjny,  tylko o pierwotne  wydzielenie dzia ek, które w wyniku  korekty  planu,ł ł  
jaka  tam zosta a    dokonana  spowodowa o, e dwie dzia ki  zosta y  bez  dojazdu. Ja mamł ł ż ł ł  
tylko tego  typu w tpliwo ci –  czy wprowadzenie strefy  w tym obszarze, umo liwiaj ceą ś ż ą  
przekszta canie  tych   dróg  w  drogi   gminne,   powoduje  w  jakimkolwiek  sensie  dalszeł  
zak ócenie  lub utrudnieni porozumienie. ł

Pan Maciej  Radowicz  - przedstawiciel ZDiZ
My l , e takiej obawy  nie ma, poniewa   nie  mo e mie   miejsca   sytuacja  tego  rodzaju,ś ę ż ż ż ć  

e  jaka  dzia ka  budowlana nie ma  dost pu  do  drogi  publicznej - czy  to  bezpo rednio,ż ś ł ę ś  
czy te  przez  jak  inn   drog , np.  wewn trzn . Takiej mo liwo ci  po prostu nie ma iż ąś ą ę ę ą ż ś  
fakt, e  jest wydzielona  w miejscowym planie strefa oznaczaj ca, e w  tym miejscu  b dzież ą ż ę  
droga publiczna, nie oznacza, e  ka da  nieruchomo   musi  by   bezpo rednio  przyleg aż ż ść ć ś ł  
do tej strefy drogowej.  Mo e  to by  dzia ka, która  jest zlokalizowana na obszarze  tegoż ć ł  
miejscowego planu w  zupe nie  innym miejscu i siec  dróg  wewn trznych, która   nie musił ę  
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by   zaznaczona   mpzp  , b d  te  zaznaczona jest  jako  przebieg  fakultatywny musić ą ź ż  
po czy   t  nieruchomo .  łą ć ą ść
Je eli  zmiany  w  tym planie b d   dotyczy y  tylko stref  31 i 41 a nie stref  drogowych,  toż ę ą ł  
w  takim  uk adzie  zatwierdzenie   tego w  przedstawionym tutaj kszta cie w aden sposóbł ł ż  
nie zak óci  i nie spowoduje adnych  dalszych perturbacji, je li  chodzi o przysz e podzia y. ł ż ś ł ł

Radny Janusz  Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Ja   w tej kwestii nie mog   g osowa   ani za ani przeciw. Musze  wstrzyma  si  od  g osu  boę ł ć ć ę ł  
mam w tpliwo ci.  Natomiast,  je li   wszyscy   wiemy,  e   wydzielenie  ustalone planemą ś ś ż  
miejscowy  ma obowi zek   zapewni    skomunikowanie  ka dej  dzia ki, a w tym przypadkuą ć ż ł  
jest  sytuacja, e  zosta y  dzia ki  bez  drogi  dojazdowej, a tym samym zmusza si  tych  ludziż ł ł ę  
do wykupu gruntu  od  prywatnych w a cicieli. ł ś

Radny Tadeusz  M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Jak wiadomo, projekt  uchwa y  w tej  sprawie  przygotowuje  nam ZDiZ i prosi bym,  aby wł ł  
tre ci   uchwa y  wymieniona by a  ilo   za czników, a   przy  strefach  wymieniony nrś ł ł ść łą  
za cznika, w  którym  dana strefa  jest  przedstawiona.łą
Na  tym zako czono  dyskusj  w tym punkcie i  Komisja   ń ę 4 g osami za, przy  3 g osachł ł  
wstrzymuj cych  si  -  ą ę  przyj a   projekt   uchwa y   w  sprawie  przeznaczenia  stref  zęł ł  
miejscowych  planów   zagospodarowania  przestrzennego   pod   drogi  w  kategorii   dróg 
gminnych.

PUNKT   2
Zapoznanie si  z opini  Prezydenta Miasta Gda ska (negatywna)  w sprawieę ą ń  
mo liwo ci  zaliczenia bocznego odcinka ul.  Cha ubi skiego do kategorii drógż ś ł ń  
gminnych.

Pan Maciej  Radowicz  - przedstawiciel ZDiZ
Opinia  Prezydenta  Miasta  Gda ska   w tej  sprawie  brzmi:  ń dzia aj c  na podstawie art. 7ł ą  
ustawy o drogach publicznych w zwi zku  z   Uchwa a  nr  XLV.1564/05 RMG z  dnia 24ą ł  
listopada 2005r. w  sprawie wyznaczenia  terminu  do przedstawienia opinii   Prezydenta  
Miasta Gda ska dotycz cej mo liwo ci  zaliczenia bocznego odcinka ulicy Cha ubi skiegoń ą ż ś ł ń  
do kategorii dróg gminnych oraz bior c pod  uwag  opini  Zespo u ds. Kwalifikowania drógą ę ę ł  
w mie cie  Gda sku do kategorii  dróg powiatowych i gminnych, powo anego Zarz dzeniemś ń ł ą  
Prezydenta  Miasta Gda ska  nr  1302/2003 z  dnia 17.12.2003r.roku  niniejszym opiniujń ę  
negatywnie mo liwo  zaliczenia  ww. ulicy  do kategorii  dróg  gminnychż ść .  Uzasadnienie: 
przedmiotowy  odcinek ulicy zlokalizowany jest  w osiedlu mieszkaniowym – art. 8 ustawy o  
drogach publicznych mówi, e  ulice po o one w osiedlach mieszkaniowych stanowi  drogiż ł ż ą  
wewn trzne.ę
Jest  to typowy  si gacz   drogi  publiczneję

Radna  Danuta  Putrycz  - cz onek Komisjił
Domy lam si ,  e   jest   to wniosek  S-ni Mieszkaniowej  Che m i jest   to  droga, któraś ę ż ł  
prowadzi  do  obiektu  publicznego: szko y  czy  przedszkola.  Jak   traktuj   to przepisy, wł ą  
przypadku, gdy  jest  to jedyna droga  do obiektu  publicznego. Z tego, co mi  by o wiadomo, toł  
wszelkie  drogi, które  prowadz   do obiektów  publicznych, jak szko a, przedszkole  i inne  toą ł  
drogi  gminne. 

Pan Maciej  Radowicz  - przedstawiciel ZDiZ
Je li chodzi o przepisy, to nie ma takiego  konkretnego  zapisu, mówi cego, e je eli drogaś ą ż ż  
prowadzi  do  szko y  czy  przedszkola  to  musi  to  by   droga  publiczna. Je eli mamył ć ż  
osiedle  mieszkaniowe i mamy  tam szko , ale  typu  liceum itp.,  która obs uguje  obszarłę ł  
poza  lokalny,  to tak. Natomiast, je eli  jest  to  szko a  podstawowa, przedszkole, gdzie mamyż ł  
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do czynienia  z   obs uga   strefy   lokalnej,  strefy   doj cia,   to   wówczas   droga,  którał ś  
doprowadza  do takiego  przedszkola b d   szko y  podstawowej, kwalifikowana  jest  doą ź ł  
drogi  wewn trznej.   ę

Radna  Danuta  Putrycz  - cz onek Komisjił
Czy  to jest ten odcinek, który  prowadzi  do Gimnazjum nr  3? Bo  je eli tak, to by oby toż ł  
zaprzeczeniem tego, co  jest zapisane w opinii. 

Pan Maciej  Radowicz  - przedstawiciel ZDiZ  na  rysunku  planu  pokaza   i wyja ni , o jakił ś ł  
fragment    drogi  chodzi.  Doda , e nic  nie stoi na przeszkodzie, aby  wnioskodawca  odwo ał ż ł ł 
si   od    decyzji  Prezydenta  i   przedstawi   nowe,  inne  argumenty   do zakwalifikowaniaę ł  
tego  odcinka  drogi  do  kategorii  drogi  gminnej. 

Radny  Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Jest   sugestia,  aby  ewentualnie,  gdyby pojawi y  si   dodatkowe, nowe   okoliczno ci,  abył ę ś  
wyst pi   z  nowym wnioskiem w tej sprawie.  Inicjatywa  jest  po stornie  wnioskodawcy. ą ć

Po tych   wyja nieniach,  nie  zg oszono uwag  i   Komisja  przez   aklamacj   przyj a,  iś ł ę ęł ż 
odst puje  od  dalszego  procedowania  ę w  sprawie mo liwo ci zaliczenia  bocznego  odcinakż ś  
ulicy Cha ubi skiego  do kategorii dróg  gminnych – zgodnie z  negatywn  opini   Prezydentał ń ą ą  
Miasta  w tej sprawie. 
Powy sze  ustalenie zawarte  jest w  ż Stanowisku -  opinii  Nr 105-1/1/2006, które  stanowi 
za cznik nr  5  protoko u. łą ł

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju  Gda skań
Plan   miejscowy   dla  tego   obszaru   jest  na  etapie  procedowania  –  po   dwukrotnych 
wy o eniach. Spó dzielnia Mieszkaniowa w  uwagach  do planu  wnosi a  za  uznanie za drogił ż ł ł  
publiczne  wszystkich trzech  si gaczy, które  tam s . Prezydent Miasta a  zdecydowa , eę ą ł ż  
si gacz, o którym tutaj  mowa nie zostanie   ustalony  jako  droga  publiczna z uwagi na to, eę ż  
obiekty  publiczne, które  s  przy  tej   drodze i s  z tej drogi  obs ugiwane  mog    byą ą ł ą ć 
obs ugiwane   bezpo rednio z ul. Cha ubi skiego.  Natomiast dwie pozosta e  drogi, któreł ś ł ń ł  
prowadz   do szko y  i  do p ywalni- na po udnie od ulicy Cha ubi skiego -  zosta y przezą ł ł ł ł ń ł  
Prezydenta   ustalone w planie, jako  drogi  publiczne. Do takiego  ustalenia w planie  SM 
z o y a   uwagi.   ZDiZ   natomiast    optowa   za   nie  ustalaniem  tych  dróg,  jako  drógł ż ł ł  
publicznych.

PUNKT  3
Opiniowanie  projektu uchwa y  w sprawie  odrzucenia protestów  do projektuł  
mpzp   Matarnia  –  Z ota  Karczma  –  rejonie  przewidywanej  lokalizacjił  
cmentarza  -  druk nr 1729

Przedmiotowy   projekt   uchwa y   omówi   ł ł Pan Marek  Piskorski  –  Dyrektor   Biura 
Rozwoju Gda ska.  ń Powiedzia  mi dzy innymi:ł ę
Komisja i Rada   w  pa dzierniku  br.  rozpatrywa a    zarzuty i protesty    o charakterzeź ł  
merytorycznym.  Natomiast  w omawianym  dzisiaj  druku  chodzi o dwa protesty,  które 
wp yn y  po terminie. Maj  one  ró ny termin, gdy    by y  dwa  wy o enia. Prezydentł ęł ą ż ż ł ł ż  
Miasta, ze wzgl dów  formalnych wnosi o ich  odrzucenie. ę

Komisja nie  podj a  dyskusji w  tym przedmiocie  przyst pi a  do  g osowania.ęł ą ł ł
Opinia:

Komisja – 6 g osami za, przy  1 g osie  wstrzymuj cym si  -ł ł ą ę   pozytywnie zaopiniowa ał  
przedmiotowy  projekt  uchwa y .ł
Opinia Nr  105/1/2/06    stanowi  za cznik nr 6  do protoko u.łą ł  

  PUNKT  4
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Opiniowanie   projektu   uchwa y  w  sprawie   zmiany  uchwa y  nrł ł  
XXXVII/1247/05  RMG  z  dnia  28  kwietnia  2005r.  o  przyst pieniu     doą  
sporz dzenia mpzp Uje cisko,  rejon ul. D brówki  -  ą ś ą druk nr 1732.

Radny Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
Projekt   tej   uchwa y   jest   konsekwencj   wniosku  Komisji,  która   uzna a  za  zasadneł ą ł  
poszerzenie  pó nocno –  wschodniej   cz ci  tego planu  o fragment   uk adu   drogowego,ł ęś ł  
którego  uj cie w  tym planie pozwoli na  jego racjonalne zagospodarowanie  ca o ci  teję ł ś  
przestrzeni.

Komisja  po  krótkich  dodatkowych  wyja nieniach  przyst pi a  do g osowania.ś ą ł ł

Opinia:
Komisja,  jednog o nie   –ł ś  7 g osami  za -  -ł   pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowył  
projekt  uchwa y .ł
Opinia Nr  105/1/3/06    stanowi  za cznik nr 6  do protoko u.łą ł  

  PUNKT   5
Opiniowanie  projektu  uchwa y  o odst pieniu od sporz dzenia mpzp Jasie ,ł ą ą ń  
rejon ulicy ródlanej i tzw. „Trasy W-Z   - Ź druk nr 1733      

Przedmiotowy   projekt   uchwa y   omówi   ł ł Pan Marek  Piskorski  –  Dyrektor   Biura 
Rozwoju Gda ska.  ń Powiedzia  mi dzy innymi:ł ę
Podwodem  odst pienia  od   kontynuowania tego planu s   trudne warunki bud etowe. Planą ą ż  
ten    by   Komisji prezentowany   na etapie koncepcji . W planie  tym zaprojektowane  sł ą 
drogi, których   jest ok. 4,5 ha i prawie  wszystkie s   na gruntach  prywatnych. Teren ten nieą  
jest jeszcze w  ca o ci zabudowany, za  wyj tkiem  wschodniej cz ci, gdzie jest  Osiedleł ś ą ęś  
Kryszta owe. ł
Prezydent Miasta,  gdy  si  dowiedzia ,  e   skutki ekonomiczne  b d   do    powa neę ł ż ę ą ść ż  
za da , aby Wydzia  Skarbu przeprowadzi   procedur    negocjowana z  w a cicielami  (jestżą ł ł ł ę ł ś  
tak   ponad  dwadzie cia   podmiotów)   cen   wykupu   tych  gruntów   pod   drogi,  wgś ę  
standardowej  ceny, jak   miasto p aci za  drogi. Obecnie  wynosi ona  60 z , oczywi cieą ł ł ś  
by aby ona odpowiednia  w zale no ci  od momentu,  kiedy   nast powa by  ten wykup.ł ż ś ę ł  
W a ciciele gruntów  o nieca ej powierzchni   gruntów  podpisali  tego  typu  porozumienie, ał ś ł  
je li   chodzi  o  ilo   podmiotów,   to  nieco  ponad   po owa   z  nich   podpisa o   takieś ść ł ł  
porozumienie. Pozostali, albo  odmówili  wyra nie  bo s  niezadowoleni z   tego projektuź ą  
planu, albo wykonywali    ró ne   zw oki  i  de facto   nie podpisali  tych porozumie , coż ł ń  
zdaniem Prezydenta  b d  mie   yczenie  osi gni cia wi kszych   cen ni   to  60  z . W teję ą ć ż ą ę ę ż ł  
sytuacji  Prezydent Miasta   stwierdzi ,  e   tego projektu  planu  nie b dzie kierowa   doł ż ę ł  
uchwalenia,  w a nie  z  uwagi    na   te   skutki  ekonomiczne.   To  stanowisko dodatkowoł ś  
potwierdzaj   to, e  jest  to teren  w zasadzie jeszcze nieuzbrojony- tylko w cz ci pó nocneją ż ęś ł  
realizowany  jest  wodoci g o charakterze tranzytowym. Równocze nie Prezydent  bra   podą ś ł  
uwag   to, e   terenów  budowlanych przeznaczonych   na cele   mieszkaniowe  mamyę ż  
znaczn  ilo ,  a  w  tym przypadku   efekt, je li  chodzi o zabudow   by by od o ony wą ść ś ę ł ł ż  
czasie, natomiast  skutki  z art. 36  mog yby by   natychmiastowe. ł ć
Rozwa ali my i  badali my  tutaj, jakie  mog yby by   interesy  publiczne wynikaj ce  np.  zż ś ś ł ć ą  
uk adu  drogowego. Otó , mo na  by oby  przyzna   pewien status   interesu  publicznego dlał ż ż ł ć  
ulicy  w cz ci  po udniowej  –ulica   projektowana.  Ma  ona  o tyle  ten cel  publiczny,  eęś ł ż  
wchodzi w przysz e   skrzy owanie z   Trasa W-Z. Brak  planu –  dla  nas  okoliczno cił ż ś ą 
agodz c  i ochraniaj ca  od skutków  jest brak  tam  s siedztwa i w zasadzie  bez  planu  nieł ą ą ą ą  

mo na  wyda    decyzji o ustaleniu  warunków  zabudowy, a tym samym nie mo na   wydaż ć ż ć 
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pozwolenia   na  budow . Jak wiemy, Pan Mysza   ma ju   decyzj . Pan Prezydent  polecię ż ę ł 
zbada   na podstawie  czego  ten pan otrzyma   decyzj .  ć ł ę
Niestety praktyka  bywa  nieco  odmienna od  teorii, ale  co najmniej od  strony  teoretycznej 
czyli prawnej  nie ma  tutaj s siedztwa, czyli  przynajmniej jednego  budynku  z tej sameją  
strony drogi, który  móg by stanowi   wzór  do okre lania warunków  zabudowy. ł ć ś

Radny Tadeusz  M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
Istotne  dla  Komisji i Rady  b dzie odpowied   na pytanie, jakie  skutki dla  przestrzenię ź  
wywo a   zaniechanie  opracowywanie  tego  planu.  Pan Dyrektor  informuje nas, e  nie mał ż  
s siedztwa  i niczym nam to nie grozi, ale  wiemy, e jest  wydana  decyzja  o warunkachą ż  
zabudowy i  wystarczy,  e   tam powstanie   par   obiektów i   jest   ju  s siedztwo. Czyż ę ż ą  
wówczas  nie   nast pi degradacja  przestrzeni. ą

Pan Marek Piskorski – Dyrektor  Biura  Rozwoju Gda skań
Jest takie niebezpiecze stwo, aczkolwiek  oceniam ej jako niewielkie. Natomiast  skutki z  art.ń  
36, a co wi cej, skutki z art. 98  ustawy  o nieruchomo ciach, w momencie uchwalenia planuę ś  
w a ciciel  wykonuje podzia    wydzielenia  dróg i drogi te z mocy  prawa  przechodz   nał ś ł ą  
w asno  miasta, a miasto   p aci  odszkodowanie.  To jest takie  realne i  natychmiastowe ił ść ł  
tego  boi  si  Prezydent. Zagro enie adu przestrzennego oczywi cie  istnieje  i  oczywi cie,ę ż ł ś ś  

e   lepiej  jest  mie   plan  ni   go nie  mie .  Ale  oceniam, e  w  tym rejonie miasta  toż ć ż ć ż  
niebezpiecze stwo  jest niewielkie. ń
Proces, o jakim mówi  Pan przewodnicz cy, e  jest  wydana  decyzja  i powstanie  jakią ż ś 
obiekt, jest  procesem powolnym a  to pozwoli nam monitorowa   sytuacj ,  zareagowa  ić ę ć  
podj   plan. ąć

Radna  Danuta  Putrycz  -  cz onek Komisjił
Ja  rozumiem, e  jest  to  socjotechniczne  zagranie ze   strony pana Prezydenta. Wczorajż  
mnie  poinformowano, e  prawdopodobnie  80%  w a cicieli    zgodzi o  si   na warunkiż ł ś ł ę  
proponowane  im przez  Miasto.  Prawdopodobnie nie proponowano  tylko  2  osobom, czyli 
Panu  Myszy i  jego s siadowi. Pozosta a  reszta  wyrazi a zgod  na  proponowane  warunki.ą ł ł ę  
Czy to jest  tez  zabieg  tego  rodzaju, e  w a ciciele  tych  dzia ek chc c  si    teoretycznież ł ś ł ą ę  
budowa , a nie mog c uzyska   pozwolenia  na budow    wyst pi   wnioskiem o  uchwalenieć ą ć ę ą ą  
tego planu. Co  wówczas  i czy miasto im odmówi?

Pan Marek Piskorski – Dyrektor  Biura  Rozwoju Gda skań
Chcia bym zaprotestowa  przed  sformu owaniem   zabieg  socjotechniczny, poniewa   teł ć ł ż  
negocjacje,  które   prowadzi   Wydzia   Skarbu,  które  rozpocz y  si  od  spotkania  zeł ł ęł ę  
wszystkimi  w a cicielami, gdzie  bardzo wyra nie i jednoznacznie  by o powiedziane, eł ś ź ł ż  
Prezydent  zdecyduje si   na przed o enie  do uchwalenia  tego  planu  tylko pod warunkiemę ł ż  
sukcesu  tych negocjacji.  Jest  tutaj pewien  element odpowiedzialno ci  zbiorowej, ale  takaś  
jest  sytuacja. 
Nieprawd   jest,   e   80 %   wyrazi o   zgod   na  proponowane   warunki.  Dok adnieą ż ł ę ł  
w a ciciele  powierzchni 21.777 mł ś 2  podpisali  porozumienie,  a   w a ciciele  23.400 mł ś 2 nie 
podpisali   takich porozumiem i w ród nich  te  dwie  osoby  jednoznacznie powiedzia y, ześ ł  
one  nie podpoisz  takiego porozumienia. Pozostali deklarowali  ró ne  opcje,  a  niektórzyż  
powiedzieli, e  podpisz , ale  dopiero po uchwaleniu planu, co oczywi cie  przekre la oż ą ś ś ł  
ca    intencj . łą ę
Wyja niam  - je li  chodzi o  ilo   to nieco po owa  podmiotów  podpisa o, a je li  chodzi oś ś ść ł ł ś  
powierzchni   to mniej   ni  po owa.   Racja   jest,  e   brak  tego planu  dla  ogromneję ż ł ż  
wi kszo ci, nawet  mo e  wszystkich  w a cicieli zamyka  mo liwo   budowania, poniewaę ś ż ł ś ż ść ż 
nie  ma  tutaj przes anek  do wydania  decyzji  o ustaleniu warunków  zabudowy  na podstawieł  
art. 61, czyli s   zablokowani.   W ich interesie  jest,  eby ten plan  uchwali  i mo e  b dą ż ć ż ę ą 
jakie   dzia ania   w tym kierunku podejmowa . ś ł ć
Radny Janusz  Kasprowicz – cz onek Komisjił
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Je li   nie mo emy  mówi  o socjotechnice,  to mo emy mówi   o tym, e   ten projektś ż ć ż ć ż  
uchwa y   jest   dosy   kuriozalny    w  stosunku   do  ustawy   o   zagospodarowaniuł ć  
przestrzennym,  poniewa   us yszeli my   od  Pana  Dyrektora   informacj   tak ,  eż ł ś ę ą ż  
pozytywem tej uchwa y  b dzie nie wykupywanie  4,5  ha  przestrzeni.  ł ę
Chcia bym  us ysze   co   o negatywach  tego, e  spo ród  80 ha, o których tutaj  jest  mowa,ł ł ć ś ż ś  
przestrzeni pod  urbanizacj , rezygnujemy  i nie wiemy  jeszcze na jak d ugo. Wnioskodawcę ł ą 
uchwa y  o rezygnacji  jest Pan Prezydent  i  równie   by   on wnioskodawc  uchwa y  oł ż ł ą ł  
przyst pieniu  do planu. ą

Pan Marek Piskorski – Dyrektor  Biura  Rozwoju Gda skań
Intencj  przyst pienia do planu  by o  odtworzenie  terenów  inwestycyjnych  dla  celówą ą ł  
mieszkaniowych, natomiast w momencie  przyst powania  do planu  nikt  nie  by   w stanieę ł  
przewidzie   ile  jest potrzebnych  ulic  do  funkcjonowania tego  osiedla. Natomiast, co  do ichć  
przebiegu nie ma stanowczych ustale  i one  b d   musia y  powsta , poniewa   dzia ki sń ę ą ł ć ż ł ą 
na tyle  ma e, e  musz  mie  odpowiednio g st  sie   drogow . ł ż ą ć ę ą ć ą
Oczywi cie w  toku planistycznym zrobiony  zosta   projekt, drogi   zaprojektowane  jakś ł  
najoszcz dniej i mimo  to  wysz o  na  nie  ok. 4,5  ha  terenu i konsekwencja  motywowanę ł ą 
jest   to, e  odst pujemy  od  tego planu. Oznacza to oczywi cie, e dla  80 ha  gruntu odsuważ ę ś ż  
si  zainwestowanie. Przypomn , e  na tym terenie nie ma uzbrojenia. Wykupienie  gruntu  zę ę ż  
chwil   ustalenia  planu jest   ju  poza  decyzj  miasta – miasto mo e ju   tylko p aci . ą ż ą ż ż ł ć
Stan  braku  zainwestowania daje  du  szans , aczkolwiek  niepe n   pewno , e  nieżą ę ł ą ść ż  
nast pi   tutaj   inwestowania w trybie artyku u 61, które by mog y  przekre li , za ama   adą ą ł ł ś ć ł ć ł  
przestrzenny. 

Radna  Danuta  Putrycz – cz onek Komisjił
Ile  wydatkowano rodków   na   opracowanie  tego  planu. Je eli  odst pimy  od  dalszegoś ż ą  
jego  procedowania, to w  przysz o ci  rozpoczniemy   prace  nad  nim od  pocz tku, a tymł ś ą  
samym  poniesione  zostan   koszty.ą

Pan Marek Piskorski – Dyrektor  Biura  Rozwoju Gda skań
S   to koszty  funkcjonowania  Biura  i nie by o  adnych zewn trznych  wydatków. Je lią ł ż ę ś  
kiedy   ponownie  przyst pimy  do opracowania   tego planu,  to  na  nowo trzeba b dzieś ą ę  
uzgodni   i wy o y .  Wszelkie   opracowania pozostaj  w naszym zasobie. Opracowanieć ł ż ć ą  
ekofizjograficzne   to zjawisko wolnozmienne, wi c  w znacznym stopniu  b dzie  aktualne.ę ę  
Inwentaryzacj  zapewne trzeba  b dzie  zrobi   na  nowo. B dzie  nowa w asno ciówka, aleę ę ć ę ł ś  
to jest monitorowane  na bie co  przez  Wydzia   Geodezji.  Zrobienie  takiego  planu nażą ł  
zewn trz   kosztowa oby ok. 40-50 tysi cy  z otych. ą ł ę ł

Na  tym zako czono  dyskusj   i przyst piono  do g osowania. ń ę ą ł

Opinia:
Komisja   – 4 g osami za, przy  2 g osach  przeciwnych i 1 g osie wstrzymuj cym si   -ł ł ł ą ę  
pozytywnie zaopiniowa a  przedmiotowy  projekt  uchwa y .ł ł
Opinia Nr  105/1/4/06    stanowi  za cznik nr 8  do protoko u.łą ł  

  PUNKT   6

Opiniowanie  projektu  uchwa y  o przyst pieniu  do mpzp Oliwa  Górna , rejonł ą  
willi Tannenheim  - druk nr 1734

Przedmiotowy   projekt   uchwa y   omówi   ł ł Pan Marek  Piskorski  –  Dyrektor   Biura 
Rozwoju Gda ska.  ń Powiedzia  mi dzy innymi:ł ę
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Inwestor     zg osi   wniosek  o  ustalenie dla tego  terenu  innych, bardziej  intensywnychł ł  
form  zabudowy,  a  dla   swojej  koncepcji   uzyska   uzgodnienie   od  Wojewódzkiegoł  
Konserwatora  Zabytków, który  dla poprzedniego  planu  by a  bardzo restrykcyjny, a  obecnieł  
z agodzi   swoje  stanowisko. W zwi zku  z tym, teren ten nabiera  walorów  inwestycyjnych,ł ł ą  
jest wietnie po o ony.  ś ł ż

Pan Leon Rugie   - Kierownik Zespo u  Urbanistycznego Oliwań ł
Jest  to  pusty obszar. W  planie  obowi zuj cym intensywno   okre lona  zosta a  na  0,65 aą ą ść ś ł  
powierzchnia  zabudowy  35 %.   W tej  chwili Konserwator  odst pi   od  tych   parametrów ią ł  
dopuszcza  intensywno  1,3 a  powierzchni  zabudowy  46%. Inwestorem jest  firma  Betaść ę  
Inwestment  powi zana  z jakimi   funduszami  inwestycyjnymi.  Proponuje si  tam  funkcjeą ś ę  
administracji. 

Komisja nie zg osi a   uwag   i bez dyskusji przyst piono  do g osowania.  ł ł ą ł

Opinia:
Komisja,  jednog o nie   ł ś – 6 g osami za   -ł   pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowył  
projekt  uchwa y .ł
Opinia Nr  105/1/5/06    stanowi  za cznik nr 9  do protoko u.łą ł  

PUNKT   7.1
Opiniowanie  projektu  uchwa y  w sprawie  uchwalenia  miejscowego planuł  
zagospodarowania  przestrzennego Matemblewo  w  rejonie ulicy Waldorffa  - 
druk nr 1730

Przedmiotowy   projekt   uchwa y   omówi   ł ł Pan Marek  Piskorski  –  Dyrektor   Biura 
Rozwoju Gda ska.  ń Powiedzia  mi dzy innymi:ł ę
Ten plan  jest  bardzo  dobrze  znany Komisji. Zosta y  podwy szone wysoko ci zabudowy  doł ż ś  
stanu, który  zosta   tam  samowolnie wybudowany  - czyli  w oparciu o ten plan, b dzieł ę  
mo na zalegalizowa   ten stan. Jest  to budynek  wybudowany, ale  nie doko czony.ż ć ń

Komisja  po  krótkich  dodatkowych wyja nieniach, nie zg aszaj c  uwag,  przyst pi a  doś ł ą ą ł  
g osowania.ł

Opinia:
Komisja    – 4   g osami  za,  przy   2  g osach   wstrzymuj cych   si    -ł ł ą ę   pozytywnie 
zaopiniowa a  przedmiotowy  projekt  uchwa y .ł ł
Opinia Nr  105/1/6/06    stanowi  za cznik nr 10  do protoko u.łą ł  

PUNKT   7.2
Opiniowanie  projektu  uchwa y  w sprawie  uchwalenia  miejscowego planuł  
zagospodarowania   przestrzennego Piecki   -  Migowo,  obszar  pomi dzy  ul.ę  
Piecewsk  a szko  - ą łą druk nr 1731

Przedmiotowy   projekt   uchwa y   omówi   ł ł Pan Marek  Piskorski  –  Dyrektor   Biura 
Rozwoju Gda ska.  ń Powiedzia  mi dzy innymi:ł ę
Obszar   planu   to  teren  potencjalnie   inwestycyjny  o  dosy   trudnych   mo liwo ciachć ż ś  
skomunikowania  z  ulic  Piecewsk .  Teren  ten  generalnie  przeznaczony   jest  na  celeą ą  
mieszkaniowo – us ugowe. ł

Pani Ewa  Semka  -  projektant planu
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Wysoko   zabudowy  18 metrów,  intensywno  1,2,  powierzchni biologicznie  czynnaść ść  
30%, 

Komisja  po  krótkich  dodatkowych wyja nieniach, nie zg aszaj c  uwag  przyst pi a  doś ł ą ą ł  
g osowania.ł

Opinia:
Komisja,  jednog o nie   ł ś – 4  g osami  za  -ł   pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowył  
projekt  uchwa y .ł
Opinia Nr  105/1/7/06    stanowi  za cznik nr 11  do protoko u.łą ł  

PUNKT   7.3
Opiniowanie  projektu  uchwa y  w sprawie  uchwalenia  miejscowego planuł  
zagospodarowania  przestrzennego Szadó ki  Po udniowe  -  ł ł druk nr 1728

Przedmiotowy   projekt   uchwa y   omówi   ł ł Pan Marek  Piskorski  –  Dyrektor   Biura 
Rozwoju Gda ska.  ń Powiedzia  mi dzy innymi:ł ę
Obszar  planu  zlokalizowany  jest  w   po udniowej cz ci Szadó ek, na pó noc  od ulicył ęś ł ł  

wi tokrzyskiej. Ś ę
Jest   tam   plan  obowi zuj cy,   dla  którego   odchudzamy   koncepcj ,  je li  chodzi  oą ą ę ś  
rozwi zania    drogowe. To  co  jest   zaprojektowane  w omawianym planie  jako uk adą ł  
drogowy jest znacznie skromniejsze w stosunku  do rozwi za   planu obowi zuj cego, wą ń ą ą  
zwi zku z  czym te rezerwacje   terenowe  chocia   du e, ale mniejsze nic  w stanie  planuą ż ż  
obowi zuj cego.  W obszarze  planu zaprojektowana   jest Nowa  Abrahama. Teren generalnieą ą  
i  przeznaczony jest   na  cele  mieszkaniowe,  a   cz ci    centralnej   na  cele  us ugowo-ęś ł
mieszkaniowe. Wzd u    ul. Przywidzkiej  tereny  us ugowe, a wzd u   Potoku Oru skiegoł ż ł ł ż ń  
w ramach  terenów mieszkaniowych OSTAB-y    i  zbiorniki retencyjne. Projektant  planu 
bardzo napracowa   si   nad  rozwi zaniami   kompozycyjnymi  miejsca  wokó   zbiornikał ę ą ł  
retencyjnego.  Jest   tam   dosy   równomierny,  amfiteatralny   sk on  ku  zbiornikowi   ić ł  
zaprojektowano  tam  rytm dominant przestrzennych  a  zabudowa, która  mia aby  by   nieł ć  
ci g a   a  dopuszcza   tylko  doj cia  i przyp ywy  powietrza    w kierunku  zbiornikaą ł ć ś ł  
retencyjnego.

Pani Halina Szadziul   - Kierownik  Zespo u  Urbanistycznego  Po udnieł ł
Do  planu   uwag   z o y o  Ogólnopolskie   Towarzystwo  Budownictwa  Spo ecznegoę ł ż ł ł  
dotycz cego  obszaru  po o onego  przy zbiorniku   retencyjnym  Nr 1  wi tokrzyska – tereną ł ż Ś ę  
031 przeznaczony pod  funkcje sportu,  rekreacji  i zieleni.  OTBS   z o y   wniosek, abył ż ł  
ustalon  intensywno  0,1  zmieni   na 0,4 i  wysoko   zabudowy  z  8 m na  12 metrów.ą ść ć ść  
Uwaga   taka  zosta a   z o ona   mimo,  e   w  obecnie  obowi zuj cym  planie   z  1999r.ł ł ż ż ą ą  
dopuszczona  by a tam  tylko ziele   bez   jakiejkolwiek  kubatury. Obecny plan  z koleił ń  
dopuszcza   mo liwo   realizacji  tam  kubatury   typu ma ej  gastronomii, sportu, rekreacjiż ść ł  
typu  fitness itp.   teren  ten  to ok. 2 ha  i  przy   dopuszczonej intensywno ci mo na  tamś ż  
zrealizowa   ok. 2 tys. mć 2 powierzchni  zabudowy.  Proponujemy nie uwzgl dni  tej   uwagi.ę ć

Komisja   nie zg osi a  uwag    do   przedmiotowego  projektu  uchwa y  i bez  dyskusjił ł ł  
przyst pi a  do g osownia.  ą ł ł

Opinia:
Komisja, jednog o nie    ł ś – 4  g osami za -  -ł   pozytywnie zaopiniowa a  przedmiotowył  
projekt  uchwa y .ł
Opinia Nr  105/1/12/06    stanowi  za cznik nr 12  do protoko u.łą ł  

PUNKT   7.4
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Opiniowanie  projektu  uchwa y  w sprawie  uchwalenia  miejscowego planuł  
zagospodarowania  przestrzennego Pasa Nadmorskiego, rejon ulicy  Hallera   - 
druk nr 1735

Przedmiotowy   projekt   uchwa y   omówi   ł ł Pan Marek  Piskorski  –  Dyrektor   Biura 
Rozwoju Gda ska.  ń Powiedzia  mi dzy innymi:ł ę
 Procedura   przebieg a   przez    wi kszych  zak óce .  Projekt   planu  przewiduje  przedeł ę ł ń  
wszystkim   obszary   us ugowe   o  charakterze   rekreacyjno  -   wczasowo-  kulturalno  –ł
sportowym. Wi kszo   to teren    komunalny. W  cz ci  centralnej  to  grunt  prywatny,ę ść ęś  
gdzie  inwestor  pokazywa    kubatur   bardzo efektowna pn. lwy gda skiej, które  to   lwył ę ń  
mia y  mie    formu   hotelu,  apartamentowca  dla    bogatych    rentierów  z   Europył ć łę  
Zachodniej. Czy ta koncepcja wyjdzie to niewiadomo, ale   w planie jest  takie przeznaczenie o 
charakterze    hotelowym.   W  granicach  planu   s  tereny   le ne,  wojskowe-  zamkni te,ą ś ę  
pó nocno – zachodnia strona  planu stanowi istniej cy  ci g  pieszo – rowerowy  do mola   wł ą ą  
Brze nie.  W cz ci zachodniej  znajduje  si  zbiornik sedymentacyjny, które  jest na kanaleź ęś ę  
deszczowym   Ko obrzeska.   W  granicach  planu   znajduj  si  równie    dwa   parkingił ą ę ż  
ogólnodost pne  (bli ej  ulicy  Hallera),  które  maj  realizowa   cele    obs ugi    ruchuę ż ą ć ł  
turystycznego, pla owego oraz  teren us ug  z zieleni   towarzysz c   po  po udniowej stronież ł ą ą ą ł  
terenu  wojskowego. 
Do planu  nie uda o si   wprowadzi  zasadniczych  rozwi za  prorekreacyjnych  na terenieł ę ć ą ń  
pla owym i wydmowym. Urz d  Morski  postawi  stanowcze  weto  nawet  dla   hangaru  dlaż ą ł  
jednostek p ywaj cych, który  mai    by  zlokalizowany  w pobli u morza. Uda o si  tylkoł ą ł ć ż ł ę  
uzyska   przyzwolenie na obiekt  socjalno-sanitarny   dla  ratowników w obszarze  wydmć  
dost pny  od  strony  nadmorskiego  ci gu pieszo - jezdnego .ę ą
Do projektu  planu  nie wp yn y adne  uwagi. ł ęł ż

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Komisja  mniej  wi cej  rok  temu   wyda a  opini   do   koncepcji   tego  planu,  gdzieę ł ę  
zawnioskowa a,  aby dla terenu  008-U34  wykluczy   zabudow . ł ć ę

Pan Marek Piskorski – Dyrektor  Biura  Rozwoju Gda skań
Wprowadzili my   rozwi zanie  takie, e   terenu U34 zosta  zmieniony  na ziele   urz dzonś ą ż ł ń ą ą 
ze  wskazaniem  konkretnego  miejsca,  gdzie  mo e  powsta  sanitariat  albo us uga    jakoż ć ł  
element  zagospodarowania  tego  terenu  zieleni uradzonej. 

Pan Kazimierz Plichta  -  Przewodnicz cy  Zarz du Osiedla  Brze noą ą ź
Przy omawianiu koncepcji, zg asza em swoje  uwagi ., ale  nie zosta y  one   przez  Komisjł ł ł ę 
uwzgl dnione, dlatego nie  wiem, czy jest  sens  mówi    o tym dalej.  Zanim  jednak   przejdę ć ę 
do naszych zastrze e ,  to poprosz   o wyja nienie, dlaczego  do tego planu nie jest w czonyż ń ę ś łą  
teren  przylegaj cy  do Czarnego  Dworu.  O ile  mi wiadomo, to zg aszali my   zastrze enia,ą ł ś ż  

e  je eli  b dzie  po my li  nowemu nabywcy  tego terenu, to oni szybko wybuduj  tamż ż ę ś ą  
osiedle mieszkaniowe na wzór Jelitkowskiego Dworu.  Ono  te   z o yli  bodaj e protest ,  boż ł ż ż  
chc  tam wyci   wi cej zieleni, co nas  niepokoi. My my  argumentowali,  ze je eli tamą ąć ę ś ż  
powstanie osiedle  mieszkaniowe, typu apartamentowce, takie jak  Jelitkowski Dwór, to  one 
szybko powstan   i zanim cokolwiek  wybudujemy na  przyleg ym  naszym 10-hektarowymą ł  
terenie, to lokatorzy   Ci  b d  oprotestowywali wszystko, co nie b dzie im pasowa o, wę ą ę ł  
zwi zku z tym  tereny  gminne strac    na warto ci.   Poza  tym,  nie b dziemy  moglią ą ś ę  
wybudowa   tam tego, co  nam  by si  podoba o. Ostatnio  nam   w  Brze nie podoba o, abyć ę ł ź ł  
postawi   tam   cos takiego  jak „ diabelskie ko o” – 130 metrowe  ko o.ć ł ł
Dlaczego  ten  teren  nie jest w czony  do  granic  tego planu,  co  budzi nasz   niepokój i załą  
d ugo  losy tego terenu pozostaj  w dyspozycji  urz dników. Poprzednio przewidziana  by ał ą ę ł  
tam zabudowa  turystyczno – us ugowa.  Teraz   nast puje   zasadniczy zwrot  i proponuje sił ę ę 
tam zabudow  mieszkaniow , czytaj apartamentowa. B dzie   to  drogie  i nie dla wszystkich. ę ą ę
Pan Marek Piskorski – Dyrektor  Biura  Rozwoju Gda skań
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Przypomn , e  Rada  Miasta   podj a uchwa   o podzieleniu   podj tego planu  na dwaę ż ęł łę ę  
niezale ne  z  wzgl dów  proceduralnych.  By o  to   dobre  posuni cie, poniewa   tamtenż ę ł ę ż  
plan, o którego  terenie   mówi  Pan Plichta ,  si  „zaci ”.  Obawa  Pana Przewodnicz cego,ę ął ą  

e  tam szybko co   si  wybuduje, jest  nietrafna. Tam nie  ma planu  i nic  nie wskazuje na to,ż ś ę  
eby  zosta   on szybko uchwalony, bo Konserwator Zabytków  odmówi   jego  uzgodnienia.ż ł ł  

Jeste my teraz   w fazie za alenia   do Ministra, a  przed nami jest  wizja  zaskar enia   tegoś ż ż  
postanowienia  do  Naczelnego  S du   Administracyjnego.  Nie  chcia bym   w  tej  chwilią ł  
rozwa a  co tam si  wydarzy  a co si  nie wydarzy. ż ć ę ę

Pan Kazimierz Plichta  -  Przewodnicz cy  Zarz du Osiedla  Brze noą ą ź
A wszystko dlatego, e zmieniono pierwotne  za o enia   tego terenu, bo gdyby tam nadalż ł ż  
mia o  funkcjonowa   us ugi  turystyczne, to problemu  by nie by o. Poniewa   wchodzi tamł ć ł ł ż  
bogaty  developer , to  dlatego mamy taki k opot. Im wi cej  zale a o od  urz dników i imł ę ż ł ę  
d u ej  to b dzie trwa o, to tym bardziej  b dzie  to podejrzane, a my  b dziemy si  temuł ż ę ł ę ę ę  
przygl da . ą ć
W  projekcie  uchwa y, w przepisach  obja niaj cych  jest napisane „hotele apartamentowe” -ł ś ą  
co  to oznacza ?  Ka dy  hotel ma apartamenty.ż

Pan Marek Piskorski – Dyrektor  Biura  Rozwoju Gda skań
Ze wzgl du   na pewne  w tpliwo ci, jakie mog   temu  towarzyszy   jest zamieszczona w §ę ą ś ą ć  
2  definicja. 

Pan Kazimierz Plichta  -  Przewodnicz cy  Zarz du Osiedla  Brze noą ą ź
Czy   to nie mo e  by   normalny  hotel, musi   by   to apartamentowy. Co si  za takimż ć ć ę  
zapisem kryje  i  do czego   to zmierza?

Pan Marek Piskorski – Dyrektor  Biura  Rozwoju Gda skań
To zmierza  do  tego, aby móc poszczególne numery  sprzeda . ć

Pan Kazimierz Plichta  -  Przewodnicz cy  Zarz du Osiedla  Brze noą ą ź
A jak  ju    numer  zostanie sprzedany,  to ten kupuj cy  b dzie mieszka cem  Brze na iż ą ę ń ź  
b dzie  móg  oprotestowa  wszystko,  b dziemy  chcieli  tam wybudowa .  ę ł ć ę ć
Uwa am, e  krzywda  stanie si   Brze nie i Gda skowi, je eli garstka mieszka ców   tegoż ż ę ź ń ż ń  
apartamentowca  b dzie  nam co   dyktowa a w  inwestycjach  rekreacyjno – turystycznych,ę ś ł  
co  mo emy   zrobi ,  a  czego  nie.   Proponuj  bardzo   powa nie  zastanowi  si   nadż ć ę ż ć ę  
wykre leniem zapisu  „hotele apartamentowi” na rzecz  zwyczajnego  hotelu.ś
Teren 014-U33 – zasady i warunki scalania nieruchomo ci: zapisano w planie, e nie dotyczy.ś ż  
Co  to znaczy? 
O ile mi wiadomo  cz  terenu wojskowego  zosta o sprzedane, a jest  on wy czony węść ł łą  
planie jako zamkni ty. ę
W terenie  014 –U33  wy cza si   ma e  hurtownie.  Czy to znaczy, e  du e  hurtowniełą ę ł ż ż  
mog   by ?ą ć
W   projekcie   uchwa y   jest  zapis   mówi cy,  ze  projekt   planu   zosta   wy o ony  doł ą ł ł ż  
publicznego  wgl du  w  dniach  od  2.11.2005  do  1.12.2005r.  W  dniu  21.11.2005r.   wą  
siedzibie   Biura   Rozwoju   Gda ska   przeprowadzono   dyskusj  nad   przyj tymiń ę ę  
rozwi zaniami w projekcie  mpzp.  Dlaczego  Rada Osiedla Brze no nie  zosta a   o tymą ź ł  
powiadomiona?  Zastanawiam  si ,  czy   to  nie   rodzi  jaki  implikacji  prawnych,  bo myę ś  
Statucie  mamy   zapisane,  e   Rada  Osiedla  ma  prawo  i  obowi zek   si  na  ten  tematż ą ę  
wypowiada , a nam  uniemo liwiono tak  wypowied . Nasze  negatywne  stanowisko, co  doć ż ą ź  
niektórych  propozycji  tego planu  by o  znane od dawna, wi c  pomijanie  nas  w ten sposóbł ę  
te   rodzi nasze podejrzenia. ż
Teren  007-ZP62  –  5  %   zabudowy   to  nie   du o,   ale   istotne.  My  swego   czasuż  
proponowali my, aby  urz dzi  tam skwer  z popiersiem  gen. Hallera. No ale nic z tego. ś ą ć
Apeluje  o odes anie  tego  planu  do Biura Rozwoju Gda ska  i przeznaczenie  tego  terenuł ń  
na reprezentacyjny  skwer  i  popiersie  Ge, J. Hallera. 
Pan Krzysztof Krzemi ski  - projektant planuń
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Teren 007-ZP62, jest   to teren  przeznaczony pod  ziele  urz dzon , ziele  publiczn .ń ą ą ń ą  
Czyli mo liwo   lokalizacji  skweru w tym miejscu jest jak najbardziej zgodna  z   planem.ż ść  
Obiekt, który  tam powstanie, to obiekt  to obs ugi  u ytkowników i  równie  dobrze   mo eł ż ż  
by   to ma a   muszla   koncertowa.   Funkcja,  jaka  tam powstanie  nie  jest    precyzyjnieć ł  
okre lona  -  jest  to obiekt  obs uguj cy  u ytkowników   tego   zielonego terenu.  Pan  tutajś ł ą ż  
odnosi  si   do planu s siedniego. ę ą
Informacja o  dyskusji  publicznej  by a  podana  w prasie i na  tablicy  og osze  w  Urz dzieł ł ń ę  
Miejskim – ustawa nie  przewiduje   zawiadamiania  indywidualnych podmiotów. 
Karta  014 – scalanie: napisane  jest, e  nie dotyczy, bo  procedura  scalania  nie b dzie  tamż ę  
przeprowadzona  w rozumieniu  ustawy  o nieruchomo ciach. ś

Pan Marek   Piskorski  - Dyrektor  Biura Rozwoju Gda skań
W  ustawie  o nieruchomo ciach  jest   specjalna procedura,  która  si  nazywa  scalanie iś ę  
podzia    gruntów.  Ta  procedura   nie  b dzie w  tym planie zastosowana. Scalania i  podzia uł ę ł  
prosz   nie uto samia   z po czeniem i  rozdzieleniem, bo  to s  zupe nie  inne  procedury.ę ż ć łą ą ł  
Dzieli   i czy   dzia ki  mo na.ć łą ć ł ż
Strefa  33   dopuszcza  ma e   hurtownie, ale w  tym planie  wykluczamy  jest, natomiastł  
du ych  hurtowni strefa  33  w ogóle  nie dopuszcza.  ż
Teren 008-34 nie jest terenem zamkni tym.  Teren  zamkni ty   to   teren, który  na rysunkuę ę  
planu jest  zaznaczony kolorem  bia ym,  do którego  samorz d  gminny nie ma kompetencji.ł ą  
Teren, który  jest we w adaniu Agencji Wojskowej, nie ma statusu  terenu  zamkni tego. ł ę
 
Radny  Janusz  Kasprowicz  - cz onek Komisjił
Czy w obr bie  tego planu  i s siedniego s   jakiekolwiek   rygory Konserwatora Przyrody –ę ą ą  
czy   to  wynik e z  ochrony pasa   nadmorskiego czy   te   innych  przes anek z  ochronył ż ł  
terenów  zielonych. 

Pan Marek   Piskorski  - Dyrektor  Biura Rozwoju Gda skań
Tutaj  s  lasy  o one  pozostaj  jako lasy,    a  je li   chodzi   o  ochron  drzewostanu   toą ą ś ę  
motywowane  wzgl dami  drzewostanu  jest  przeznaczenie  na  cele   us ug   z  zielenię ł ą 
towarzysz c .  Je li   chodzi o pozosta e   tereny,  to s   standardowo ustalone wska nikią ą ś ł ą ź  
powierzchni zabudowy  i powierzchni biologicznie czynnej.  Ca o    jest w obszarze   strefył ść  
ochronnej  zewn trznej  uj cia  wody Czarny  Dwór  i Straszyn, z którego nie wynikaj  wę ę ą  
tym obszarze  silne  rygory, a ta  strefa  decyzj   RZGW  zosta a  przed u ona.  ą ł ł ż

Komisja  po  krótkich  dodatkowych  wyja nieniach  przyst pi a  do g osowania. ś ą ł ł

Opinia:
Komisja  -  4 g osami za, przy 2 g osach  wstrzymuj cych  sił ł ą ę –  pozytywnie zaopiniowa ał  
przedmiotowy  projekt  uchwa y .ł
Opinia Nr 105-19/9/20006 stanowi za cznik nr 13  do protoko u.łą ł

PUNKT   7.5
Opiniowanie  projektu  uchwa y  w sprawie  uchwalenia  miejscowego planuł  
zagospodarowania  przestrzennego w rejonie ulicy Lipcowej w Kokoszkach  - 
druk  1737

Pan Marek Piskorski – Dyrektor  Biura  Rozwoju Gda ska.  ń
Plan ten  jest procedowany w starej  procedurze. By y  zarzuty, a  uchwa a  o  ich  odrzuceniuł ł  
by a   zaskar ona.   Ca a   ta   procedura   zosta a  ju  zako czona  i  nie  ma   formalnychł ż ł ł ż ń  
przeszkód, aby plan ten zosta   uchwalony ł
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Przedmiotowy  projekt  uchwa y  omówi a  ł ł Pani Irena Grzywaccz  - projektant planu. 
Powiedzia a mi dzy innymi:ł ę
Do sporz dzenia    tego planu  przyst piono w  lutym  2001 roku. Tereny  s siednie posiadają ą ą ą 
planu obowi zuj ce. ą ą
Plan  wi kszo   terenu przeznacza  pod   funkcje mieszkaniowe.  Ponadto plan przewidujeę ść  
takie  funkcje  jak:   mieszkaniowo-us ugowe,  rezerwacja   pod  drog   zbiorcz   z szybkimł ę ą  
tramwajem  na  lotnisko. Teren  zielony  to rezerwacja  pod ziele   parkow   - teren po by ejń ą ł  

wirowni.  Konflikt a  tym samym  tak d ugie procesowanie dotyczy o ok.  20 mż ł ł 2 terenu, 
którego  prywatny  w a ciciele nie  godzi  si  odda   pod  drog  – miasto  wygra o kasacjł ś ł ę ć ę ł ę 
wyroku. 

Komisja  po  krótkich  dodatkowych  wyja nieniach  przyst pi a  do g osowania. ś ą ł ł

Opinia:
Komisja,  jednog o nie    ł ś -   4  g osami  zał –  pozytywnie  zaopiniowa a   przedmiotowył  
projekt  uchwa y .ł
Opinia Nr 105-19/10/20006 stanowi za cznik nr 14  do protoko u.łą ł

PUNKT  8.1
Opiniowanie  koncepcji  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Oliwa Górna, rejon Uniwersytetu Gda skiego.ń

Koncepcj   przedmiotowego planu  omówi a ę ł pani Wies awa  Szermer – projektant planu.ł  
Powiedzia a mi dzy innymi:ł ę
Do opracowania  przedmiotowego planu  przyst piono    w lutym 2005r. Plan obejmuje obszarą  
o  powierzchni  ok.  33  ha.,  ograniczony   ulica  Ba y skiego,  Aleja  Grunwaldzk ,  Noważ ń ą  
Abrahama  i  Wita  Stwosza.  W  obszarze   tego  planu  obowi zuje  plan   rejonu  ulicyą  
Grunwaldzkiej  od  ul.  Ba y skiego   do   ul.  Abrahama  uchwalony  w  roku  1996  iż ń  
przeznaczaj cy ten teren, wzd u  ulicy  Grunwaldzkiej na   tymczasowe  us ugi.ą ł ż ł
Plan  Uniwersytetu  obejmuje  ca o   planu przeznaczaj cego  teren pod tymczasowe  us ugił ść ą ł  
jak równie   fragment  terenu, który  by  uchwalony  w planie  rejonu ulicy Abrahama. Wż ł  
„Studium…” teren   ten  le y  w  CPU,  czyli  jest  obszarem   o  znaczeniu  ponadlokalnym,ż  
buduj cym to samo   miasta i jest  te   nowym terenem rozwoju miasta   z dominuj cymą ż ść ż ą  
udzia em  funkcji us ugowej. ł ł
Pani  Szermer   omówi a  obecny   stan  zainwestowania,  struktur   w asno ci,  sytuacjł ę ł ś ę  
planistyczn .  Zapozna a  równie  Komisje   z  planami  rozwojowymi i zagospodarowaniaą ł ż  
Uniwersytetu Gda skiego. ń

Koncepcja  planu:
Wydzielono  cztery   strefy  funkcjonalne. Najwi ksza  strefa   to teren Uniwersytetu. Planę  
przewiduje teren  pod  us ugi nauki i szkolnictwa  wy szego, gdzie   dopuszcza si   10%ł ż ę  
powierzchni   u ytkowej  dla  innych us ug.  Powierzchnia zabudowy  maksymalnie 60%,ż ł  
powierzchnia  biologicznie   czynna  minimum  40%,  minimalna   intensywno  1,0,ść  

redniowa ona  liczba  kondygnacji   3.  Równie   zapisany   jest  obowi zek   lokalizacjiś ż ż ą  
przestrzeni kampusu, ale  bez  okre lenia szczegó owej lokalizacji zwartego  skweru zieleni  oś ł  
minimalnej  powierzchni   1,5  ha.    Równie   ustalony   jest   pas   zieleni   izolacyjnej,ż  
wielopi trowej o szeroko ci  minimum 10 metrów na styku z zespo em us ugowym. ę ś ł ł
Kolejny  teren,  to teren wzd u  Alei Grunwaldzkiej . Teren ten przeznacza  si  pod  us ugi,ł ż ę ł  
gdzie  dopuszcza   si  obiekty  handlowe i powierzchni sprzeda y  powy ej  2 tys. mę ż ż 2, ale 

czna    suma powierzchni sprzeda y nie przekroczy   15  tys. młą ż 2.
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W  terenie  003  dopuszcza  si   us ugi    z   dopuszczeniem  obiektów  handlowych  oę ł  
powierzchni sprzeda owej powy ej  2 tys. mż ż 2, je eli czna  suma nie przekroczy  13 tys. mż łą 2. 
By   wniosek   Uniwersytetu    Gda skiego,  aby  pozwoli    tym  us ugom   dalej   tamł ń ć ł  
funkcjonowa   i  rozwija   si .   ć ć ę
Teren produkcyjno – us ugowy obejmuje stacj   paliw i   salony  samochodowe.  Minimalnał ę  
powierzchni  zabudowy  to 50% , minimalna intensywno  0,5 –  taka sama intensywność ść 
dopuszczona  jest dla terenów us ugowych., handlowych..  ł
Dom Dziecka   wydzielony  jest  jako  funkcja  us ugowa, z  ustaleniem standardów  dlał  
us ug   o wiaty,  jak   dla   obiektów  przeznaczonych    na  wielogodzinny  pobyt  dzieci  ił ś  
m odzie y.  ł ż
W planie  wydzielona  zosta a  droga  wewn trzna,  na  odcinku  ta  droga  ju   istnieje -    zł ę ż  
pod czeniem  jej  do ulicy Grunwaldzkiej i  dalej  do ul. Abrahama. łą

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Teren jest bardzo atrakcyjny, po o ony   w  centralnym  punkcie  miasta  a zatem, czy teł ż  
zapisy  dotycz ce  Uniwersytetu  Gda skiego nie s  zbyt  agodne  w sensie  intensywno ci.ą ń ą ł ś  
Moim zdaniem proponujecie  tam Pa stwo bardzo ekstensywn  zabudow   jak na centrumń ą ę  
miasta. By   mo e wynika  to z ograniczenia  wysoko ci, ale  wtenczas mo e nale a obyć ż ś ż ż ł  
roz o y   to  na terenie, a plan dopuszcza   pokrycie   terenu  zabudow   do 60 %. ł ż ć ą
 
Pani Wies awa  Szermer – projektant planu.ł
Na terenie uniwersyteckim do  60% , poniewa   uwa amy, e  studenci  d ugo  przebywaj  naż ż ż ł ą  
zaj ciach i powinny mie   troch   oddechu w postaci  zieleni.ę ć ę

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Mnie si  wydaje, e  inwestycje  na terenie Uniwersytetu  prowadzone s  chaotycznie. Terenę ż ą  
pozastawiany jest  jakimi  szopami, obiektami  substandardowymi, w których mieszcz  siś ą ę 
magazyny itp. a w niewielkiej odleg o ci  od  tego  buduje si  nowoczesne  budynki. Był ś ę ć 
mo e   powinna by   to bardziej zwarta i przemy lana  zabudowa. ż ć ś

Pani Wies awa  Szermer – projektant planu.ł
Uniwersytet   przed o y  nam  koncepcj   zagospodarowania  swego   terenu,  która  tutajł ż ł ę  
pa stwu  przedstawi am. W planie   zaznaczyli my  o   kompozycyjna na kierunku  pó nocnyń ł ś ś ł  
zachód, po udniowy  wschód, czyli cz c  budynek obecnego  rektoratu  a w przysz o cił łą ą ą ł ś  
tereny sportowe    Uniwersytetu z kampusem  i drug   o   cz c   wej cie  do  przystankówą ś łą ą ą ś  
tramwajowych. 

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Wzd u  ulicy  Grunwaldzkiej mamy  do czynienia z  nietrwa ymi  budynkami  handlowymi.ł ż ł  
Jakie   s  zapisy   planu  uniemo liwiaj ce   utrzymanie  tych   budynków  i  zmuszaj ceą ż ą ą  
inwestorów  do zastosowania  trwa ych, odpowiadaj cym randze  tego miejsca  budynkom. ł ą
Rada  Miasta  zgadzaj c  si  kilka  lat temu na ten typ zabudowy o takim charakterze mia a naą ę ł  
wzgl dzie  interes   finansowy  Uniwersytetu, gdy   dzier awa  tego  gruntu pozwala a  naę ż ż ł  
rozwój. Tak  zabudowa  by a  okre lona jako tymczasowa , bodaj e  30 lat. ł ś ż

Pani Wies awa  Szermer – projektant planu.ł
W  planie  proponujemy zapis   o eksponowanej  pierzei   wzd u   Alei  Grunwaldzkiej  i  wł ż  
momencie, kiedy   te  budynki nie b d   nadawa y  si  d o eksploatacji lub  b d  chcielię ą ł ę ę ą  
zrealizowa    tam inny obiekt, to musi  powsta   tam  eksponowana pierzeja. ć ć

Radny Janusz  Kasprowicz  - cz onek  Komisjił
Czy   wszystkie  obiekty   w  tej  strefie,  powy ej  drogi   serwisowej  w  kierunku  ulicyż  
Grunwaldzkiej maj    cenzur  czasow . ą ę ą

Pani Wies awa  Szermer – projektant planu.ł
Na  pewno stacja  paliw  ma  status  obiektu sta ego,  a pozosta e chyba tymczasowe.ł ł
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Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Te  obiekty  by y  zrobione jako  tymczasowe po to, aby pomóc  Uniwersytetowi. Ale ten czasł  
up ynie i warto  by oby, aby wzd u  ulicy Grunwaldzkiej   zlikwidowa   blaszaki  a stworzył ł ł ż ć ć 
normalna architektur   wielkomiejsk  z  odpowiednich materia ów i  odpowiedniej  funkcji. ę ą ł

Radny Ryszard  Klimczyk  - cz onek Komisjił
Jakie   racje   sta y   za  tym,  aby  powsta y   tam takie  obiekty.  Ale   wytworzenie   tamś ł ł  
porz dnej zabudowy miejskiej, pierzejowej,   odpowiedniej  do rangi tej ulicy  jest   bardzoą  
potrzebne.  Tamte blaszaki na razie  spe niaj  swoj   funkcj ,  ale  ambicje wzrastaj . ł ą ą ę ą

Pan Leon Rugie   - Kierownik Zespo u Urbanistycznego Oliwań ł
S dz , e  ci inwestorzy, którzy  si   tam zlokalizowali na  30 lat ,  to przypuszczam, eą ę ż ę ż  
przez  te jeszcze  20 lat  b d   chwili tam egzystowa  i trudno w tej  chwili pozbawia   ichę ę ć ć  
mo liwo ci  funkcjonowania tam. ż ś

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Wszyscy   wiemy,  e   funkcja   istniej ca   trwa,  dopóki  nie  zostanie  zlikwidowana.  Myż ą  
mówimy o regulacji prawnej docelowej.  Z  jednej strony  mówimy i  nowym kampusie, który 
ma kosztowa   prawie  miliard  z otych , widzimy  dwa  nowe  obiekty jakie  tam powsta y  ić ł ł  
nie mo e  by  tak, e   b dzie  to przes aniane  blaszanymi  budami. Tak  b dzie przezż ć ż ę ł ę  
najbli sze  kilka lat, ale  docelowo  nie mo e by . Dlatego  ten plan powinien wykluczyż ż ć ć 
mo liwo   przed u enia  trwania  tej  tymczasowej  zabudowy,  a wszelka  modernizacja,ż ść ł ż  
zmiany musz   by   prowadzone  w innych regulacjach  prawnych. ą ć

Radny Ryszard  Klimczyk  - cz onek Komisjił
Je eli ograniczymy  czasowo   egzystencji  tego, co jest tam w tej chwili, to czy nie  wartoż  
pokusi   si  o inne sformu owania  tego, co  widzimy tam docelowo, czyli  po tych 20-tuć ę ł  
latach. 

Pan Leon Rugie   - Kierownik Zespo u Urbanistycznego Oliwań ł
Ja  nie potrafi    w tej chwili sformu owa   zapisu , który  gwarantowa y  idealne  rozwi zanieę ł ć ł ą  
dla tego  obszaru. 

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Miasto w planie  obowi zuj cym okre li o   czas takiego  stanu, co powinni my  powtórzyą ą ś ł ś ć 
w tym planie  i wprowadzi    zapisy, które s  stosowane przy  ulicy Grunwaldzkiej. ć ą

Pani Wies awa  Szermer – projektant planu.ł
Zapisy   takie  istniej ,  ze  wprowadza  si  eksponowana   zabudow  wzd u   ulicyą ę ę ł ż  
Grunwaldzkiej. Zaleca  si   tak e  szczegó owe  opracowania  architektoniczne, zastosowanieę ż ł  
dobrych  materia ów i nie realizowanie  parkingów  terenowych.  ł

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Mo e  równie  zapisa , e  zakazuje si  budowy obiektów  nietrwa ych. ż ż ć ż ę ł
Je eli    nie ma  wi cej   uwag,  to kto z  pa stwa  jest  za  pozytywnym zaopiniowaniemż ę ń  
zaprezentowanej koncepcji  planu  z   wymienionymi  tutaj   uwagami,  a  mianowicie,  ebyż  
wytworzy   uprzywilejowan  , wielkomiejsk   pierzeje wzd u   ulicy Grunwaldzkiej, zakazć ą ą ł ż  
budowy obiektów  nietrwa ych o lekkiej konstrukcji  stalowej  i    utrzymaniu  ograniczeniał  
czasowego  zgodnie z  obowi zuj cym planem.  ą ą
Za  6 g osów ( jednog o nie) ł ł ś
Powy sze   ustalenia  zawarte   zosta o  w  ż ł Opinii  Nr  105-1/11/2006  ,  która   stanowi   
za cznik nr 15  do protoko u. łą ł
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PUNKT  8.2
Opiniowanie  koncepcji  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Rudniki  B onia  - Trasa  Sucharskiego.ł

Koncepcj   przedmiotowego  planu   omówi a  ę ł pani  Anna  Kostka  –  projektant  planu. 
Powiedzia a mi dzy innymi: ł ę
Do sporz dzenia  tego planu przyst piono  w  lutym 2005r.  Pó nocna granic  planu  stanowią ą ł ę ą 
kolektory kanalizacyjne   oczyszczalni Wschód, od  wschodu i zachodu to tereny  rolnicze 
Rudnik i Olszynki a  po udniowe  granic  planu stanowi  wej cie  Trasy  Sucharskiego wł ę ś  
w ze   obwodnicy po udniowej, zwany w z em  Olszynka. ę ł ł ę ł
Teren  obj ty planem  to  u awy Wi lane, polder Rudniki a tym samym tereny  depresyjneę Ż ł ś  
odwadniane  mechanicznie, charakteryzuj ce  si   p ask  rze ba  terenu i wysokim  wodamią ę ł ą ź  
gruntowymi. Wyst puj   tam równie  g ste  sieci  rowów i kana ów  odwadniaj cych. ę ą ż ę ł ą
W  zwi zku  z  takim  po o eniem   s  tam  ma o   sprzyjaj ce  warunki   klimatyczne,  aą ł ż ą ł ą  
mianowicie   du a   wilgotno  powietrza   i  zaleganie   tego  powietrza  w  warstwachż ść  
przyziemnych.  Ale teren ten charakteryzuje si  wysokimi walorami  rolniczymi, poniewaę ż 
wyst puj   tam wysokiej klasy  gleby.ę ą
Wa nym uwarunkowaniem tego  fragmentu  jest  przebieg  linii  wysokiego napi cia : liniiż ę  
projektowanych i istniej cych. W obszarze planu znajduje si   jedno siedlisko  zamieszka eą ę ł  
przez    9  osób i  znajduje   si  ono w   obr bie przysz ego  w z a,  cz cego  Nowę ę ł ę ł łą ą ą 
Sandomiersk   z  Tras   Sucharskiego i   ju  w pierwszym  etapie   realizacji   tej   Trasyą ą ż  
siedlisko  to  zagro one  jest   rozbiórk .  Równie   wa nym uwarunkowaniem  dla tegoż ą ż ż  
terenu jest ulica  Tama P dzichowska, która   w po owie   wysoko ci planu  przecina   b dzieę ł ś ć ę  
Tras   Sucharskiego. ę
Struktura  w asno ci –  prawie   ca y   teren  planu  to grunty  prywatne, albo  grunty wł ś ł  
u ytkowaniu wieczystym. ż

Koncepcja planu:
Plan   podzielony  jest  na   siedem terenów o ró nym przeznaczeniu  i   ró nych zasadachż ż  
zagospodarowani,  z  czego   trzy   to  tereny  o rolniczym   przeznaczeniu,  co   wynika   z 
s siedztwa  uchwalonego  planu.   Dwa  tereny  infrastruktury   technicznej,  wspomnianeą  
wcze niej kolektory kanalizacji sanitarnej.  W planie pokazane  s  linie wysokiego napi cia iś ą ę  
zgodnie  ze „Studium…” ci g  OSTAB. ą
Najistotniejszy   teren,  to  sama Trasa  Sucharskiego, która   projektowana jest  jako ulica 
g ówna przy pieszona o szeroko ci w liniach rozgraniczaj cych  55 metrów. Szeroko   tał ś ś ą ść  
wynika    z   otrzymanych   materia ów   z  Zarz du  Portu,  na  zlecenie   którego   Biuroł ą  
Komunalne  wykonywa o koncepcj  tej trasy. Projektowana  [pr dko    dla trasy  wynosi  80ł ę ę ść  
km/h, szeroko  pasa   ruchu  3,5 metra. Wzd u   trasy, po obu stronach,  projektowane  sść ł ż ą 
drogi serwisowe  s u ce obs udze  terenów w rolniczych  przebiegaj cych  wzd u   trasy. Zł żą ł ą ł ż  
samej  Trasy  wykluczona  jest  dost pno   do terenów przyleg ych. Przekrój  projektowaneję ść ł  
trasy  to dwie  jezdnie  po dwa pasy  ruchu.  Najbli sze powi zanie z uk adem  zewn trznymż ą ł ę  
to wspomniany  wcze niej w ze   z obwodnic  po udniow ,  w ze   z projektowan   Nowś ę ł ą ł ą ę ł ą ą 
Sandomiersk . ą

Pani Teresa  Szyd owska  - Zarz d  Osiedla  Rudnikił ą
Ten plan nie wywo uje  tak wiele emocji jak  plan s siedni, który  wchodzi  tereny  rolnicze  ił ą  
dzia kowe. Nie ma tutaj  równie  zabudowy mieszkaniowej, do wyburzenia  przeznaczoneł ż  
b dzie  tylko jedno siedlisko.  Ogródki dzia kowe  s   zdewastowane. ę ł ą
Przy  tym  planie  mo e    interesowa   prognoza   oddzia ywania  na  rodowisko.  Tzn.ż ć ł ś  
zabezpieczenie wielu  rowów melioracyjnych  i kana ów, poniewa   one  odwadniaj   cał ż ą łą 
dzielnic , ca e  osiedle. Dla nas   najwa niejszy  obszar , którego w tym planie nie ma. Trasaę ł ż  
Sucharskiego  ma jaki   cel i sens gdy po czy  si  z w z em Elbl ska .ś łą ę ę ł ą
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Pani Anna Kostka – projektant planu
On jako  samodzielny  odcinek nie  ma sensu. Trasa  ta  ma dalsz     kontynuacj  i koncepcjaą ę  
tego planu niebawem trafi   do Komisji. 

Radny Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
Czy  dla odcinka  w ze    Elbl ska  i w ze    Olszynka  jest z robiona koncepcja. Czy Radaę ł ą ę ł  
Osiedla  ma  szans  obejrze  ta koncepcj ?  ę ć ę

Pani Anna Kostka – projektant planu
Rada  Osiedla  zosta a  zapoznana z koncepcj    przebiegu  Trasy  Sucharskiego i wnios ał ą ł  
swoje  uwagi o których my pami tamy.  ZMPG    sporz dza koncepcj  Trasy  Sucharskiegoę ą ę  
na  jej ca ej d ugo ci, pocz wszy  od ulicy Jana z Kolna poprzez  tunel lub most nad Martwł ł ś ą ą 
Wis   do w z a    z  obwodnic  po udniow . Biuro Rozwoju Gda ska pilnuje  interesówłą ę ł ą ł ą ń  
Rady Osiedla  Rudniki. 

Radny Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
Czy ZDiZ  mo e   co   doda  do tego. Na jakim etapie jest  kontakt  z DRMG ?ż ś ć

Pan  Konrad Lewicki  - Przedstawiciel ZDiZ
Korzystaj c   z  okazji,   to   chcia bym  zaapelowa  o  maksymalne  przyspieszenieą ł ć  
opracowywania    planów miejscowych: dzisiaj  omawianego  i  kolejnego zwi zanego  zą  
Trasa  Sucharskiego, poniewa    realizacja   tej   trasy  musi  by  skoordynowana z innymiż ć  
efektami  drogowymi,  które   w  najbli szym  okresie   czasu  w  rejonie  Gda ska  b dż ń ę ą 
realizowane. Budowa  Obwodnicy Po udniowej, która w tej  chwili  jest   przygotowywanał  
przez Generaln  Dyrekcj   Budowy  Dróg  Krajowych  i Autostrad posiada  koncepcj  i do teją ę ę  
koncepcji  nawi zujemy   nasz  element,  który   nazywamy  Trasa   Sucharskiego,  a   któryą  
warunkuje  dojazd  do Portu  z pomini ciem ca ego   ródmie cia  Gda ska. Jest  to bardzoę ł Ś ś ń  
istotna trasa  drogowa  i nale a oby  do o y   wszelkich  stara , aby uzyska   czne  efektyż ł ł ż ć ń ć łą  
eksploatacyjne. Pocz tek  realizacji  Obwodnicy  Po udniowej zak adany jest  na  pocz teką ł ł ą  
2008 r. i  w zwi zku z tym zosta o nam praktycznie   oko o 2-ch lat na  przygotowanie ią ł ł  
rozpocz cie  realizacji tej trasy. ę
Wydaje   si ,  e   jest   to   jeszcze   sporo  czasu,  ale  czasu,  ale  bior c   pod  uwagę ż ą ę 
dotychczasowe  do wiadczenia  i  procedury   obowi zuj ce   przy  pozyskiwaniu   terenów,ś ą ą  
zw aszcza  od prywatnych  w a cicieli, nie wspomina  ju  o tym, e jest jeszcze kwestiał ł ś ć ż ż  
ugodzenia si  z ogródkami  dzia kowymi, to jest  to nadzwyczaj krótki okres  czasu. Terminyę ł  
s   bardzo napi te. Jeste my w  cis ych kontaktach  z Biurem Rozwoju Gda ska i innymią ę ś ś ł ń  
instytucjami, przygotowuj cymi te inwestycje. Jest przygotowany  program realizacji tej trasyą  
dostosowany  do  terminów,  o których wspomnia em i jest  przygotowany  harmonogramł  
poszczególnych  kroków  organizacyjnych i  finansowych  tak, aby mo na by o  ta trasż ł ę 
zrealizowa .  Na  koniec  chcia bym  jeszcze   raz   zaapelowa   o   to,  aby   te  proceduryć ł ć  
przebiega y  mo liwie  sprawne, aby  w po owie  bie cego  roku  mo na  by o  sfinalizował ż ł żą ż ł ć 
zatwierdzenie tego  planu, poniewa   ten  formalny  dokument umo liwia nam dalsze  staraniaż ż  
o pozyskanie tego  terenu. 
Pad o  pytanie o udzia   ZMPG  w  przygotowaniu tej trasy.  Dotychczas  opracowanychł ł  
zosta o szereg wst pnych  studiów, które  tras   te w jaki   sposób  wst pnie  przygotowa y.ł ę ę ś ę ł  
By o  to robione  wycinkowo, ZMPG  przygotowa   specyfikacj ,  og osi  przetarg  i   goł ł ę ł ł  
rozstrzygn   i jeste my w  fazie   zatwierdzenia  tego  rozstrzygni cia  na przygotowanieął ś ę  
kompleksowej koncepcji. Ta kompleksowa  koncepcja  b dzie na tyle dok adna, e  wyró nię ł ż ż  
poszczególne   etapy   realizacji  i  w  lad   za  tym   zostan  dokonane  prace  projektoweś ą  
zwi zane z  projektem  budowlanym i  wykonawczym, tak eby  w I kwartale  2007 rokuą ż  
mo na by o wyst pi   o pozwolenie na budow .  Jak wiadomo, za cznikiem  do pozwoleniaż ł ą ć ę łą  
jest  prawo  do dysponowania terenem. 
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Komisja   nie  podj a   dalszej   dyskusji   i  nie  zg aszaj c   uwag  do zaprezentowanejęł ł ą  
koncepcji planu  przyst piono  do g osowania.ą ł

Opinia:
Komisja, jednog o nieł ś    -  7 g osami za  ł –  pozytywnie zaopiniowa a   zaprezentowanał  
koncepcj  planu.ę
Opinia Nr  105-1/12/2006   stanowi za cznik  nr 16  do  niniejszego protoko u. łą ł  

PUNKT  8.3
Opiniowanie   koncepcji  miejscowego  planu  zagospodarowania   Br towa  –ę  
osiedla Nowiec.

Koncepcj   przedmiotowego planu  omówi a ę ł pani Dobros awa Jakubowska  –  projektantł  
planu.  Powiedzia a mi dzy innymi: ł ę
Teren planu  to p askowy   zlokalizowany w  zachodnim Wrzeszczu,  pomi dzy  ulicamił ż ę  
Dolne M yny i Dolne  Migowo. Teren ten jest  zlokalizowany  bardzo atrakcyjnie, poniewał ż 
mie ci  mie ci   si  pomi dzy  Nied wiednikiem a Suchaninem. ś ś ę ę ź „Studium…”  na tym terenie 
przewiduje przewag    funkcji  mieszkaniowej, punkt  widokowy ze   wietnym widokiem naę ś  
Moren   oraz   na  morze jak równie   zachowanie po udniowej cz ci   lasu.  Na ca ymę ż ł ęś ł  
terenie, wg  za o e  „Studium…”  ma obowi zywa   OSTAB. ł ż ń ą ć
Ca y  teren jest we w adaniu  gminy, w wieczystym u ytkowaniu  przedsi biorstwa  INPRO.ł ł ż ę  
Granice planu s  zgodne  z w adaniem  INPRO, poniewa   on jest g ównym  wnioskuj cymą ł ż ł ą  
do tego planu. 
Sytuacja planistyczna – na terenie  tym obowi zuje plan  Br towo – Nowiec - Dolne M yny –ą ę ł  
Migowo,  który   zosta   uchwalony  w   2002  roku  i  na   terenie  tym  ustala   funkcjł ę 
mieszkaniowa,  otoczon   zieleni  publicznie  dost pn .   W  obr bie  tego planu   wynik aą ą ę ą ę ł  
nie cis o   pomi dzy  rysunkiem a zapisami w kartach  tego planu, poniewa   na  rysunkuś ł ść ę ż  
jest  teren  035-81  droga,  która   zosta a   przerwana.  INPRO  zawnioskowa o  o  inneł ł  
poprowadzenie  tej  drogi, poniewa   we wcze niejszych uzgodnieniach z RMG  uznano, eż ś ż  
b dzie  to droga  gminna. W czasie  tych  rozmów  ustalono  równie  nowy  przebieg. Plusemę ż  
poprowadzenia tej drogi, bardziej wysuni tej na pó noc jest  to, e   b dzie ona troch  krótsza,ę ł ż ę ę  
co zmniejszy jej koszty. Po drugie, w nowym jej przebiegu b d   bardziej  sprzyjaj ce spadkię ą ą  
pod u ne,  przez  co b dzie  atwiejsza w  u ytkowaniu.  Odsuni cie  jej bardziej na pó nocł ż ę ł ż ę ł  
stworzy mo liwo   pe niejszego  wykorzystania  tego  terenu  i  postawienia  jeszcze kilkuż ść ł  
domków  jednorodzinnych.  INPRO  wnioskowa o  równie   o zmian   zapisu  na temat terenuł ż ę  
po o onego  na kra cu  zachodnim, poniewa   w planie  obowi zuj cym   jest zakaz podzia uł ż ń ż ą ą ł  
na dzia ki  poni ej  500mł ż 2, a plan zagospodarowania  osiedla  przewiduje   podzia   tegoł  
terenu na  cztery  dzia ki o powierzchni ok. 350 mł 2 -  w planie  zostaje  to  uwzgl dnione. ę
Do    sporz dzenia planu  przyst piono  na wniosek  INPRO. W czasie prac  projektowychą ą  
wynikn y  dodatkowe  problemy, oprócz  wspomnianej drogi. Okaza o si , e w a cicielęł ł ę ż ł ś  
zaprojektowa   osiedle w ten sposób, e  dzia ki    przysz ych  w a cicieli tych  domków  b dł ż ł ł ł ś ę ą 
dochodzi y  do granic w asno ci  INPRO, tym samym znajd   si  w  zieleni ogólnodost pnej.ł ł ś ą ę ę  
Tak e  kolejnym celem planu, na skutek  tego  odkrycia  to zmiana klasyfikacji  tej zieleni, abyż  
w a ciciele  mogli  wygrodzi   swoje  dzia ki.  Poniewa   plan  by   robiony w  formieł ś ć ł ż ł  
papierowej  i  rysowany  by   par  lat  temu,  to wynik y  pewne  nie cis o ci, tj. par  domówł ę ł ś ł ś ę  
otrzyma o  pozwolenie na budow  i  w tym planie  jest  szansa minimalnego  przesuni ciał ę ę  
linii rozgraniczaj cej pomi dzy terenami mieszkaniowymi a terenami zielni tak, aby  domy teą ę  
sta y  zgodnie  z prawem, tj.  w strefie mieszkaniowej. ł
Projekt  planu podzielono  na  dziesi   stref, w tym:ęć
• trzy  mieszkaniowe,
• us ug  sportu -  60%  powierzchni biologicznie czynnej, wysoko   zabudowy    do  9ł ść  

metrów, intensywno   0,1.  ść
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Uda o si   zachowa   dwa  kawa ki zieleni publicznie  dost pnej. S  to  takie  tereny, wł ę ć ł ę ą  
których inwestor   nie  zaplanowa  ogródków   dla mieszka ców.ł ń
Podstawowy   cel   planu   to  droga  .  Pan  Prezydent   zdecydowa ,  e  b dzie   to   drogał ż ę  
dojazdowa, publiczna.  Dopisano  jeszcze   trzy   tereny  komunikacyjne. S   to fragmentyą  
terenów z  planu  obowi zuj cego, które wchodz   we w asno  INPRO. ą ą ą ł ść
W  czasie  prac   projektowych  wynikn a   taka  sprawa,  e   dla  strefy  mieszkaniowejęł ż  
mogli my  ustali    jedynie 50% powierzchni biologicznie czynnej. Cieszymy  si , e  uda oś ć ę ż ł  
si  nam zachowa    uda o nam si   zachowa   takie otoczenie  z powi zaniem  wzd uę ć ł ę ć ą ł ż 
skarpy pokrytej zieleni . ą

Radny  Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy Komisjią
Rozumiem, e w a ciciel  - wnioskodawca  jest zadowolony z tej koncepcji ? ż ł ś

Radna Danuta  Putrycz  -  cz onek Komisjił
Powiedziano  tutaj, e  jest  to droga  publiczna. Z uwagi na to, e  droga  ta obs uguje  tylkoż ż ł  
domki jednorodzinne ,  to dlaczego  zosta a ona zakwalifikowana jako droga  publiczna. ł

Radny Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
W tej sprawie by a  uchwa a  Rady. To nie jest  nowy  plan, to jest  jakby  dostosowanie planuł ł  
do  realiów zwi zanych z   wyj tkowo  trudnym ukszta towaniem tego  terenu.ą ą ł

Radna Danuta  Putrycz  -  cz onek Komisjił
Czyli – by  plan, a  inwestor  nie dostosowa   si  do  planu.ł ł ę

Radny Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
Zosta a przeprowadzona  korekta  w stosunku  do projektowanego  uk adu  drogowego, którył ł  
w tym planie  zosta   ograniczony. ł

Pani Dobros awa Jakubowska  – projektant planuł
Uchwa a  z  28 kwietnia   2005r. przeznacza t   ulic  pod drog  kategorii gminnych.ł ą ę ę

Na  tym zako czono  dyskusje  i nie zg aszaj c  uwag  do zaprezentowanej koncepcji planuń ł ą  
przyst piono  do g osowania.   ą ł

Opinia:
Komisja, jednog o nieł ś    -  7 g osami za  ł –  pozytywnie zaopiniowa a   zaprezentowanał  
koncepcj  planu.ę
Opinia Nr  105-1/13/2006   stanowi za cznik  nr 17  do  niniejszego protoko u. łą ł  

Na tym zako czono  posiedzenie  - godzina  18,00ń

                                                                                                   Przewodnicz cyą
                                                                                       Komisji Rozwoju Przestrzennego 

                                                                                                  Tadeusz M kalę
Protoko owa a:ł ł

Bogus awa Pieklikł
Protokó   sporz dzono: 01 luty 2006r.ł ą
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